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Elindult a következő 
tanév a hatvani álta-
lános- és középisko-

lákban. Több intézményben 
ünnepi műsorral készültek 
a tanulók ebből az alkalom-
ból. Az önkormányzat idén 
is ajándékcsomagot osztott az 
elsős diákoknak, a tornazsá-
kok baseballsapkát és készség-
fejlesztő játékot tartalmaztak. 
Szeptember elsején összesen 
több mint 3500 diák kezdte 
meg a tanévet Hatvanban.

4. OLDAL

A hatvaniak szavazatai alapján, a modern kor követelmé-
nyének megfelelő, utcai LED lámpák kerültek beépítésre a 
Vörösmarty téren és a Szabadság úton. Így az említett út-
szakaszokon biztonságosabbá vált a közlekedés.

Lakossági visszajelzések 
szerint a Vörösmarty 
téren és a Szabadság 

úton található kereszteződé-
sek sötétedés után nem ren-
delkeztek megfelelő közvilá-
gítással, ezért a városvezetés 
a közösségi költségvetésnek 
köszönhetően korszerűsítette 
a láthatóság feltételeit.

Ezeken az útszakaszokon 
egy óvoda és iskola is talál-
ható, ezért kiemelten fontos, 
hogy a biztonságos közleke-
dés feltételei adottak legye-

nek – hangsúlyozta Kutalik 
Márta, a Hatvani 5. Számú 
Általános Iskola igazgató-
ja. – Az iskola épülete mel-
lett található a Szabadság út 
egyik kereszteződése. Az itt 
álló oszlop kapott egy új vilá-
gítótestet. Ezáltal télen, ami-
kor már 4 órakor sötét van, a 
gyerekek biztonságosabban 
tudnak közlekedni és haza-
menni, és ez nagyon fontos 
számunkra – mondta.

Az utcai lámpák korszerű-
sítése során a nagyobb mun-

kájuk a Vörösmarty téren volt 
a szakembereknek – mondta 
Horváth László, a Műszaki 
és Városfejlesztési Iroda, üze-
meltetési és beruházási ügyin-
tézője. – Az igényben az volt, 
hogy egy 30 watt teljesítmé-
nyű, ledes lámpatest kerüljön 
felhelyezésre, mivel nem volt 
kiépített hálózat, ezért háló-
zatfejlesztést is végre kellett 
hajtanunk, ami azzal járt, hogy 
egy úgynevezett betongyámos 
faoszlopot kellett felállíta-
nunk. Valamint egy 30 méte-
res közvilágítási kábelt kellett 
kifeszíteni – részletezte.  

A Szabadság úton egy-
szerűbb volt a szakemberek 
munkája, itt ugyanis már állt 

egy oszlop. – Itt annyival volt 
előnyösebb a helyzet, hogy a 
közelben volt egy oszlop, így 
csak egy lámpatestet kellett 
rá felhelyezni. Mivel ez egy 

kicsit távolabb volt a ke-
reszteződéstől, ezért ezt úgy 
hidaltuk át, hogy hosszított 
lámpakarra került felszere-
lésre a lámpatest – mondta.      

A városvezetés számára 
kiemelten fontos, hogy a hat-
vaniak közösen döntsenek a 
várost érintő fejlesztésekről, 
erre összesen100 millió fo-
rint áll rendelkezésre a kö-
zösségi költségvetés keretein 
belül – erre már Horváth 
Richárd polgármester hívta 
fel a figyelmet. A Vörösmarty 
téren található óvodánál és a 
Hatvani 5. Számú Általános 
Iskolánál közvilágítási ele-
meket helyeztünk el.

Horváth Richárd hozzá-
tette, a közösségi költségvetés 
projektjeinek megvalósulása 
tovább folytatódik, ugyanis 
hamarosan átadják a Kölyök-
arénát.  Szeniczey Csaba

LED lámpák az óvodánál – megvalósult fejlesztés

Hatvan Város Önkormányzatának lapja

Becsengettek: elkezdődött 
a 2023/2024-es tanév
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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
FELSŐOKTATÁSI INTÉZMÉNYBEN

TANULÓK ÖSZTÖNDÍJJAL TÖRTÉNŐ 
TÁMOGATÁSÁHOZ

Hatvan Város Önkormányzata Képviselő-testülete a fel-
sőoktatási intézményben tanulók ösztöndíjjal történő támo-
gatásáról szóló 43/2012. (VIII.31.) önkormányzati rendele-
te értelmében ösztöndíjat nyújt a sikeresen pályázó hatvani 
állandó lakóhellyel rendelkező felsőoktatási intézményben 
tanuló hallgatóknak és segíti a helyi munkaerőpiac szerve-
zését.

A pályázatokat a Hatvani Polgármesteri Hivatal Szerve-
zési Osztályához lehet benyújtani, melynek határideje min-
den év szeptember 30. napja. 

Részletes tájékoztató, illetve a kérelemhez szükséges 
nyomtatvány a http://hatvan.hu/ugyintezes/felsooktatasi-
osztondij-tajekoztato/ oldalon érhető el.

Vaka István ebben az évben is képviseli Hatvant a Nemze-
ti Vágtán, amit szeptember 30-án és október 1-jén tartanak 
idén először Szilvásváradon. A lovas augusztus eleje óta ké-
szül a kancával, Ritával a versenyre, célja, hogy a középdön-
tőig vágtázzanak a megmérettetésen.

Vaka István ebben az 
évben is képviseli 
Hatvant a Nemze-

ti Vágtán, amit most elő-
ször Szilvásváradon tarta-
nak majd. A hatvani lovas 
a vácdukai és vámospércsi 
előfutamokon erős ellenfele-
ket kapott, így nem sikerült 
tovább jutnia a szilvásváradi 
megmérettetésre. A selejte-
zőket 15 település rendezi, a 
szervezők mindenhol kapnak 
egy zöldkártyát, amit sza-
badon felhasználhatnak, ha 
lovasuk nem jut tovább. Egy 

ilyet adtak át a hortobágyi 
vágta rendezői Vaka István-
nak, így végül mégis rajtvo-
nalhoz állhat. Kancájával, 
Ritával augusztus elején kez-
dődött a közös munka, sokat 
edzenek, tapasztalt lovasként 
kidolgozott terv szerint ké-
szülnek a vágtára.

– Kialakult edzésmódszere-
im vannak, amit ahhoz a lóhoz 
dolgozok ki, amivel indulok a 
versenyen. Fokozatos a ter-
helés, alapkondíció felépítése 
után a gyorsaságra próbálunk 
rámenni, és az oxigénhiányos 

munkát próbáljuk olyan szint-
re fejleszteni, hogy a megmé-
rettetésen majd ne jelentsen 
gondot Ritának a nagyobb 
terhelés – részletezte.

A Nemzeti Vágtát idén 
először Szilvásváradon ren-

dezik, a lovas már megte-
kinthette és kipróbálhatta 
az új pályát. – Jó talaja van a 
pályának, szinte kifogástalan. 
Az ívekre kell majd nagyon 
odafigyelni, technikás lesz, 
de remélem, hogy Ritával 

sikerül majd megoldani ezt 
a feladatot, és jó eredményt 
fogunk elérni – mondta.

Vaka István arra kéri a 
hatvaniakat, aki tud, menjen 
el a vágtára, és biztassa őt, 
hogy a középdöntőbe kerül-

jön. Addig is lovával sokat 
gyakorolnak, hogy minél 
jobb erőnlétben állhassanak 
rajtvonalhoz a szeptember 
30-i és október 1-i Nemzeti 
Vágtán.

Varga Dorottya

Idén is lesz terményvásár Hatvanban. A lakosok így most is 
500 forintért vásárolhatnak 15 kg burgonyát, 10 kg almát és 
3 kg hagymát – erről döntöttek az augusztusi testületi ülésen 
a képviselők. Emellett határoztak a közétkeztetés digitalizá-
lásáról, valamint arról is, hogy hamarosan elindul az e-roller 
rendszer. Mindezeken túl az önkormányzat pályázik az „Év 
madárbarát települése” díjra is.

Az augusztusi testületi 
ülés a középiskolá-
sok beszámolójával 

kezdődött. A Hatvani Bajza 
József Gimnázium, a Széche-
nyi István Római Katolikus 
Technikum és Gimnázium, 
valamint a Damjanich János 
Technikum, Szakképző Isko-
la és Kollégium tanulói mu-
tatták be a tavalyi tanévet. 

A testület egyebek mellett 
döntött a közétkeztetés di-
gitalizálásáról, vagyis év vé-
gén elindítják az E-Menzát, 
amellyel korszerűbb és egy-
szerűbb lesz az iskolai, óvodai 
étkeztetési folyamat. Hatá-
roztak 12 gyermek életkezdé-
si támogatásáról is, valamint a 
testület egyhangúlag elfogad-
ta az önkormányzati cégek 

féléves beszámolóját. Horváth 
Richárd polgármester ezzel 
kapcsolatban azt mondta: az 
idei év költségvetése a szigo-
rú gazdálkodás elvét követi, 
és a városi intézményeknek 
egy ilyen nehéz gazdasági 
helyzetben is sikerült betar-
tani a közösen meghatározott 
célokat. Kiemelte: mindezek-
re külső hatások miatt volt 
szükség. – A beszámolók 
alapján látszik, hogy minden 
kollégánk és a testület is kö-
vetkezetesen tartotta magát a 
tervhez, ennek pedig a pozitív 
eredménye látszik a város gaz-
dálkodásán - hangsúlyozta.

A képviselők szavaztak ar-
ról is, hogy szeptember elején 
elindult az e-roller rendszer 
Hatvanban, amely egy új al-

ternatívát kínál majd a fel-
használóknak a közlekedés 
során. – Ez azért nagy büsz-
keség, mert a városban ilyen 
szolgáltatás még nem volt. 
Hamarosan egy tesztidőszak 
kezdődik majd, és meglátjuk, 
hogyan és miképpen üzemel 
ez a szolgáltatás. A városban 
80-120 darab roller lesz el-
érhető. Úgy gondolom, hogy 
ez tud segíteni azoknak, akik 
a közlekedés egy környezet-
kímélőbb formáját szeretnék 
választani – mondta.

A testületi ülésen döntöt-
tek arról is, hogy idén is lesz 
terményvásár, ami azt jelenti, 
hogy most is mindösszesen 
500 forintért vásárolhatnak 
majd burgonyát, almát és 
hagymát a lakosok. – A vá-
rosvezetés életében nagyon 
fontos az, hogy segítsünk a 
hatvaniaknak a mindenna-
pokban, és próbáljunk meg 
gondoskodni azokról, akiknek 
szüksége van rá. Ennek egyik 
formája az, hogy terményt 
osztunk. Most két döntés volt 

ezzel kapcsolatban, az egyik 
az, hogy plusz forrást kellett 
hozzátennünk, hiszen ugyan-
csak drágultak a termények, 
de természetesen a város, a 
költségvetés biztosítja a plusz 
forrást, a másik döntés pedig 
arról szólt, hogy változatlan 
helyszíneken változatlan fel-
tételek mellett történik majd 
a burgonya, a hagyma és az 
alma átadása – közölte.

A képviselők határoztak 
arról is, hogy az autóbusz-
pályaudvar és a vasútállomás 
közötti közutat Pálhidy Mi-
hály térnek nevezzék el, tisz-
telegve az állomásfőnök-he-
lyettes hősi helytállása előtt, 
aki mintegy 1200 ember éle-
tét mentette meg az állomást 
ért bombatámadás során. 
Továbbá az „Év Madárba-
rát települése” díj pályázata 
is napirendi pont volt, vala-
mint szavaztak az Ady Endre 
Könyvtár igazgatói posztjáról 
is, amelyet Varga Zsuzsa ka-
pott meg.

Rácz- Szénási Réka

Idén is Vaka István képviseli 
Hatvant a Nemzeti Vágtán

Jön az e-roller 
és terményvásár is 
lesz Hatvanban

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
                     Extra szám – 2023. szeptember

Kiadja: Hatvan Város Önkormányzatának megbízásából 
a HATVANI MÉDIA és Rendezvényszervező Nonprofit Közhasznú Kft.

Felelős kiadó és szerkesztőség: HATVANI MÉDIA és Rendezvényszervező Nonprofit Közhasznú Kft. 
3000 Hatvan, Madách Imre utca 12. e-mail: info@mediahatvan.hu 

Felelős szerkesztő: Szűcs Péter. Munkatársak: Albert Péter, Csordás Judit, Rácz-Szénási Réka, 
Rimán Alexandra, Szeniczey Csaba, Varga Dorottya   

Hirdetésfelvétel: 06 30 724 0563.
Nyomdai munkálatok: EDS Zrínyi Zrt. 2600 Vác, Nádas utca 8.

Felelős vezető: Csontos Csilla vezérigazgató
Terjeszti: HATVANI MÉDIA és Rendezvényszervező Nonprofit Közhasznú Kft.

Megjelenik havonta 10.000 példányban, ingyenesen terjesztve Hatvan városban.
Az újságban megjelent hirdetések tartalmáért felelősséget nem vállalunk!

ISSN szám: 1588-5038
Együttműködő partnereink: www.hatvanihirlap.hu, Hatvan TV, Tourinform Iroda Hatvan

Extra

Itt a parlagfű 
pollenszezon 
csúcsidőszaka
Magyarországon min-
den tizedik embert érint 
légúti allergia. Fokozato-
san emelkedik a parlag-
fű pollenterhelés, tart a 
csúcsidőszak – olvasható 
a Nemzeti Népegészség-
ügyi Központ weboldalán. 
Szénanáthát okozó virág-
por azonban szinte egész 
évben van a levegőben, 
ami kellemetlen tüneteket 
idézhet elő.

Augusztusban is több 
olyan növény sza-
porodik, amiknek 

virágpora allergiás reakciót 
válthat ki, így például az 
útifű, üröm, pázsitfű-, ken-
der- és libatopfélék. Jelenleg 
a levegőben legmagasabb 
koncentrációban a csalán-
félék és a parlagfű pollenje 
található, aminek belégzése 
kellemetlen tüneteket okoz-
hat az arra érzékenyeknek. 
Ungi Jánosnénál már több 
mint tíz éve diagnosztizál-
ták, hogy por mellett olyan 
gyomnövényekre is allergi-
ás, mint a csalán és parlagfű. 
Azt mondja, leginkább ta-
vasszal és ősszel jelentkez-
nek nála a panaszok.

Tüsszögés, köhögés, orr-
viszketés, könnyezés, torok-

kaparás, ez a tünetegyüttes 
pollenallergiára utalhat. 
Azonban a szénanátha sú-
lyosabb esetekben fulladá-
sos érzésig is fokozódhat. 
Legtöbben először gyógy-
szertárakban vény nélkül 
kapható készítményekkel 
próbálják enyhíteni a pa-
naszokat. – A patikában 
többféle gyógyszer is ta-
lálható az allergia tünete-
inek enyhítésére. Ide so-

rolhatók a tabletták, amik 
általánosságban csökkentik 
a panaszokat, vény nélkül 
is kaphatók ilyenek. Továb-
bi panaszok csökkentésére 
orrsprayket és szemcsep-
peket tudunk még adni – 
részletezte Táncsik Marcell, 
gyógyszerész.

Jakab Lajos háziorvos 
elmondta, hogy Magyar-
országon minden tizedik 
embert érint a pollenaller-
gia. Kiemelte, hogy célsze-
rű orvoshoz fordulni, ha 
otthoni módszerekkel nem 
enyhülnek a tünetek, mivel 
szakember tudja eldönte-
ni, hogy milyen erősségű 
gyógyszer – akár inhaláló 
– indokolt. Továbbá az is 
előfordulhat, hogy nem egy 
növény okozza az allergiát, 
ennek kiderítéséhez azon-
ban további vizsgálatok 
szükségesek. – Az alkaron 
végzett teszten a bőr alá jut-
tatják különböző növények 
pollenjeit, ami megmutatja 
mely anyagok váltanak ki 
allergiás reakciót – foglalta 
össze. A szakember hozzá-
tette, hogy a pollenszezon 
szinte egész évben tart, feb-
ruár végétől egészen az első 
fagyokig. Az eső és napsütés 
kedvez az allergiát okozó 

növények szaporodásának, 
a szél pedig a virágpor ter-
jedésének.

A Nemzeti Népegészség-
ügyi Központ weboldalán 
naprakész jelentésből lehet 
tájékozódni, hogy épp me-
lyik növény virágpora mi-
lyen koncentrációban van 
jelen a levegőben, és pollen-
helyzet előrejelzés is talál-
ható ezen a felületen.

Varga Dorottya

Idén is bővül a Hatvani Értéktár, a Hatvan Városi Érték-
tár Bizottság felhívást hirdetett, várják nem csak a helyiek 
ajánlását, mivel gyarapodjon a lista. A program célja, hogy 
népszerűsítsék a település értékeit, valamint erősítsék a ha-
zaszeretetet. Jelenleg 34 tétel szerepel az értéktárlistán, így 
például szobrok, emlékművek, épületek és Hatvanra jellem-
ző szokások, mint a fehér hímzés.

A Hatvan Városi Érték-
tár Bizottság ismét 
felhívást hirdetett, 

várják az ajánlásokat, hogy 
mi kerüljön a Hatvani Ér-
téktárba. A Magyar Ország-
gyűlés 2012-ben fogadta el a 
Hungarikum törvényt, amit 
abból a célból hoztak létre, 
hogy a nemzeti összetarto-
zást, a települési értékeket 
és a hazaszeretetet erősítse, 
így született meg a Hatva-
ni Értéktár – erről is beszélt 
Szinyei András alpolgármes-
ter, a Hatvan Városi Éréktár 
Bizottság elnöke a Hatvan 
TV Kommentár műsorában. 
– Már vannak gondolatok és 
javaslatok, hogy tovább nö-
velhessük a listát, hiszen fel 
sem tudjuk fogni, mennyi ér-
ték van ebben a városban. Azt 
gondolom, hogy csodálatos 
dolog felfedezni múltunkat, a 
bronzkortól kezdve. Itt voltak 
a rómaiak, törökök, tatárok is, 
ezek mind nyomot hagytak. A 
legfrissebb példa a kapucinus 

sétány a kolostor falával, ami 
jogosan már be is került az ér-
tékek közé – részletezte.

Kökény Ferenc, a Hatvany 
Lajos Múzeum intézmény-
vezetője azt mondta: céljuk, 
hogy a városba látogatók 
minél jobban megismerjék 

Hatvant. – Szép barokk stí-
lusban épült a belváros, itt van 
a templom és a városháza is. 
Ha az emberek gyerekekkel 
jönnek ide, általában megláto-
gatják a vadasparkot is. Ha pe-
dig a múzeumba is bejönnek, 
nálunk is sok információt hal-
lanak a város múltjáról és kul-
túrájáról. Úgy gondolom senki 
nem távozik élmények nélkül 
Hatvanból – foglalta össze.

A Hatvani Értéktárban ed-
dig 34 tétel szerepel, így pél-
dául Szent Sebestyén szobra 
a belvárosi templomnál, a 

Kisgombosi Öreg Tölgyes, az 
Újhatvani Római Katolikus 
Általános Iskola, a hatvani 
fehér hímzés, és a hatvani 
serfőzés tudománya. A helyi 
értékek bekerülhetnek a Me-
gyei- és Magyar Értéktár-
ba, így lehetőség nyílik arra, 
hogy ezeket Hungarikummá 
nyilvánítsák. Az ajánláso-
kat szeptember 30-ig vár-
ják, a jelentkezés feltétele-
iről bővebb tájékoztató a 
hatvanymuzeum.net webol-
dalon található.

Varga Dorottya

Várják az ajánlásokat 
a Hatvani Értéktárba

Anyakönyvi hírek
Házasságkötés 
2023-08 Szalánczi Dániel, Hatvan Rémán Barbara, Zagyvaszántó
2023-08 Győri Szabolcs, Hatvan Bognár Tímea Alexandra, Hatvan

KÖZMEGHALLGATÁS
Hatvan Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2023. szeptem-
ber 29-én (pénteken) 10.00 órakor a Hatvani Polgármesteri Hivatal 
emeleti nagytermében (3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) közmeghallga-
tást tart, melyre tisztelettel meghívja Hatvan város lakosságát.

2023. szeptember 26-án (kedden) 16.00 óráig lehetőségük van 
az állampolgároknak arra, hogy a közmeghallgatásra vonatkozóan 
önkormányzati ügyekben írásban kérdést tegyenek fel, amelyet a 
Hatvani Polgármesteri Hivatal Jegyzői Irodájához (postacím: Hat-
vani Polgármesteri Hivatal, 3000 Hatvan, Kossuth tér 2.; e-mail cím: 
jegyzo@hatvan.hu) lehet eljuttatni. Az írásban feltett kérdésre a köz-
meghallgatáson válaszolni kell, ha a kérdező a közmeghallgatáson 
jelen van. Amennyiben a kérdező nincs jelen a közmeghallgatáson, 
vagy a kérdés összetettsége, illetve a kivizsgálásra fordítandó idő miatt 
ez szükséges, úgy részére a közmeghallgatást követő 15 napon belül 
írásban érdemi választ kell adni.

A közmeghallgatáson részt venni szándékozóknak lehetőségük van 
továbbá arra, hogy 2023. szeptember 28-án (csütörtökön) 16.00 óráig 
a Jegyzői Irodán írásban bejelentsék a közmeghallgatáson történő fel-
szólalási szándékukat a fenti elérhetőségeken. A közmeghallgatáson 
a polgármester először a felszólalási szándékukat előre bejelentőknek 
adja meg a szót a szándék bejelentésének a jegyzőhöz történt meg-
érkezésének időrendjében, ezt követően a közmeghallgatáson történő 
jelentkezés sorrendjében.



Nyitva van az aranykapu 
címmel, játékos-mesés prog-
ramot szerveztek a Kossuth 
Lajos Általános Iskola mun-
katársai.

A Népmese Hónapja 
elnevezésű program-
sorozat első esemé-

nye, a Nyitva van az aranyka-
pu című előadás volt, amelyen 
a Hatvani Kossuth Lajos Ál-
talános Iskola pedagógusai, a 
népi történetek világát idéz-
ték vissza, valamint ügyességi 
játékokkal is várták az érdek-
lődőket – mondta a főszerve-
ző, Oroszlán Anett, az iskola 
pszichológusa, aki egyben 
meseterapeuta is. – Ez egy 
befogadó örömünnep. Igazá-
ból egy informális tanévnyi-
tó, ahol örülünk egymásnak, 
és újra rácsodálkozunk arra, 
hogy milyen jó, hogy mi egy 
közösség vagyunk. Egy nagy 
aranykaput is készítettünk, 
és ezen fog átmenni majd a 
Kossuth közösség apraja és 

nagyja, egy kívánság kíséreté-
ben, ami majd teljesül a tanév 
során – fogalmazott.

Oroszlán Anett azt is el-
mondta, hogy az oktatási in-
tézményben már hagyomány-

nak számít a népmesékkel 
való foglalkozás. Szeptember-
ben több ilyen programot is 

tervez az iskola, amelyre nem 
csak diákokat várnak. – A hét 
állomásban helyet kap ez a 

program és az óvodásoknak 
szóló meseelőadás, felsős és 
alsós diákok részére csapat-
versenyek, egy meseest, ahová 
mindenkit szeretettel várunk 
a városból, valamint lesz még 
egy meglepetés programunk 
is – részletezte.    

Az esemény nyitórendez-
vényén az érdeklődők elő-
ször egy népmesét hallhattak, 
majd a pedagógusok bekísér-
ték a gyerekeket az intézmény 
tornatermébe, ahol ügyessé-
gi akadálypálya várta őket. 
Mindeközben a terapeuta egy 
szülőkhöz szóló mesét adott 
elő az intézmény udvarán.

A rendezvény zárásaként a 
gyerekek és hozzátartozóik 
felsorakoztak az aranykapu-
nál, amelyen átlépve egy lá-
dikába helyezhették a tanévre 
szóló kívánságaikat.

A programsorozat követke-
ző előadásiról bővebb infor-
mációk az oktatási intézmény 
Facebook-oldalán találhatóak.

Szeniczey Csaba
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Véget ért a nyári szünet, az összes hatvani iskolában meg-
kezdődött a tanév, a gyerekeknek már a tanulásra kell kon-
centrálniuk. Már augusztus utolsó napján elkezdődtek a 
tanévnyitók a városban, a Hatvani 5-ös Számú Általános 
Iskolában Kutalik Márta igazgató mondott ünnepi beszé-
det, majd a drámaszakkörösök léptek fel. Az önkormány-
zat idén is készült iskolakezdő ajándékkal az elsősöknek, 
a tornazsákok baseballsapkát és készségfejlesztő játékot 
rejtettek, amiket a képviselők osztottak szét. Földesi Molli 
Andrea most kezdi az első osztályt, izgatottan lépte át az 
intézmény kapuját édesanyjával. A szünetben sokat stran-
doltak és nyaralni is voltak, most azonban örül, hogy már 
iskolás lehet.

Szeptember elsején a 
többi hatvani intéz-
ményben is elkezdő-

dött a tanév. Az Újhatvani 
Római Katolikus Általános 
Iskola diákjai a Szent István 
király templomban gyűltek 
össze, ahol Pozsár Andrea 
igazgató mellett Horváth 
Richárd polgármester is kö-
szöntötte a tanulókat. – Az 
életben nagyon sok minden 
kell ahhoz, hogy az ember 
helyt tudjon állni, ennek a 
megfelelő tudásszerzés az 
alapja. Mert bárhogy fordul 
az élet, bármit hoz a sors, 
ami a fejetekben van, azt 
soha, senki nem tudja elven-
ni – mondta. Ezt követően 
az elsős URKÁI-s diákok itt 
is átvették az önkormány-
zat ajándékát, amit a kicsik 
örömmel fogadtak. Nemcsak 
a legfiatalabbak, hanem a 

végzős tanulók is izgatottan 
várták a tanévkezdést, csak 
úgy mint Seres Borbála, aki 
most lett végzős. Azt mond-
ta, fontos neki a tanulás, idén 
is erre fog összpontosítani.  – 
Szeretném, ha a kiválasztott 
iskolába felvennének majd, és 

sikeresen teljesíteném ezt a 
tanévet. Igyekszem stabil tu-
dással indítani a középiskolai 
éveimet – részletezte.

A Lesznai Anna Módszer-
tani Intézményben a gyere-
kek és hozzátartozóik nyolc 

óra előtt sorakoztak az iskola 
udvarán, hogy közösen ünne-
peljék a tanév kezdését. A di-
ákok verssel is készültek. Ezt 
követően Vörösné Habó Judit 
intézményvezető köszöntötte 
az ünneplőket, majd az első-
sök itt is kaptak ajándékot az 
önkormányzattól, a Hatvan 
felirattal és a város logójával 
ellátott tornazsákban számos 
hasznos meglepetést találtak 
a diákok.

A Hatvani Szent István 
Sportiskolai Általános Isko-
lában is becsöngettek, elindult 
a tanév. Az iskola diákjai iz-
gatottan és lelkesen várták az 
új tanévet. Az eseményre ver-
sekkel, dalokkal és néptánccal 
készültek a fiatalok. Majd a 
tanulókat Kovács János, az 
intézmény igazgatója köszön-
tötte, biztatta őket a tanulásra 

és kitartásra az elkövetkező 
hónapokban. Végül az első-
sök itt is átvehették az önkor-
mányzat ajándékát.

A Hatvani Kodály Zoltán 
Értékközvetítő és Képesség-
fejlesztő Általános Iskolában 
is rendben megkezdődött a 
tanév. Ismét előkerültek az 

iskolatáskák, az ingek és a 
nyakkendők, így sorakoz-
tak a feldíszített udvaron a 
gyerekek, hogy az ünnepség 
után elkezdhessék a tanulást. 
A tanévnyitón a diákokat a 
tantestület és Jagodics István 
igazgató köszöntötte.

A középiskolákban is 
megkezdődött a tanév, sok 
kilencedikes lépte át a hat-
vani intézmények kapuját. A 
HMSZC Damjanich János 
Technikum, Szakképző Isko-
la és Kollégiumban csaknem 
900 diák kezdte meg a tan-
évet, ebben a középiskolában 
is felkészülten várták a fiata-
lokat.

A Széchenyi István Ró-
mai Katolikus Technikum és 
Gimnáziumban a tanulók és a 
pedagógusok együtt ünnepel-
ték a tanév kezdetét, és öröm-
mel fogadták az új tagokat a 
közösségben. Fehér Józsefné 
igazgató azt mondta: az isko-
la ismét készen áll arra, hogy 
segítse és támogassa diákjait 
a tanulásban az elkövetkező 
időszakban. 

Mint mindenhol, a Hatvani 
Bajza József Gimnáziumban 
is a Himnusz közös éneklé-
sével kezdődött az ünnepség. 
Deák Andrea igazgató kü-
lön köszöntötte a gólyákat, 
akik letették az iskolai esküt, 
így már büszkén viselhetik a 
bajzás kitűzőt és nyakkendőt.

A hatvani általános- és kö-
zépiskolákban összesen több 
mint 3500 diák kezdte meg a 
2023/2024-es tanévet.

hatvanihirlap.hu

A gólyanapot az oktatási in-
tézményben tartották, ahol a 
gyerekek nemcsak a tanárok-
kal és egymással találkozhat-
tak, hanem az iskola épületét 
is jobban megismerhették. 
Így amikor elindul a tanév, 
már nem lesz idegen az új 
környezet a tanulók számára.

Mintegy 130 diák 
jött el az Széchenyi 
István Római Ka-

tolikus Technikum és Gim-
náziumba, hogy részt vegyen 
a gólyanapon. Az oktatási 
intézmény ismerkedőnapot 
szervezett azoknak a diá-
koknak, akik most kezdik a 
tanévet. A gyerekek kíváncsi-
sággal és izgalommal várták a 
gólyanap élményeit.     

Reggel az iskola vezetése és 
a leendő tanárok köszöntöt-

ték a diákokat az intézmény 
udvarán. Mindezek után a 
szervezők játékos akadályver-
sennyel várták a tanulókat – 
mondta Kovácsné Varga Lilla, 
a 9. a osztályfőnöke. – Kü-
lönböző érdekes feladatokkal, 
matematikai feladványokkal, 

irodalmi, művészeti kérdé-
sekkel szerveztünk felfedező 
túrát. A tanulók végigjárják a 
tantermeket, a fontosabb he-
lyiségeket – részletezte.  

A gólyanap legfontosabb 
küldetése, hogy a diákok ne 
egy teljesen ismeretlen kör-

nyezetben kezdjék a tanévet 
– hangsúlyozta Földes Rita, 
a 9. e osztályfőnöke. – Na-
gyon fontos, hogy az első nap, 
amikor az órarendet a kezük-
be kapják, tudják, hogy hova 
menjenek, ügyes bajaikkal kit 
keressenek. Hol tudnak fény-
másolni. Két épületünk is van. 
Fontos, hogy tisztában legye-
nek azzal, hogy új épület, mit 
jelent az, hogy demonstrációs 
terem. Hol van az imaterem. 
Úgyhogy ezért nagyon fontos 
ez a mai nap – mondta. 

A játékos vetélkedő után a 
tanulók bevonultak a termek-
be, ahol az évkezdésről, és a 
nyári élményeikről beszélget-
tek a leendő osztályfőnökük-
kel. A nap végén pedig fontos 
információkkal és új élmé-
nyekkel tértek haza a diákok.  

Szeniczey Csaba

Teljes erőbedobással készülnek a hatvani gigászok a mér-
kőzésekre, ugyanis a nyár folyamán szárazedzéseken gya-
korolnak. Új célokkal vágnak neki a szezonnak és szeretné-
nek még feljebb jutni a tabellán. Szőke Attila, az egyesület 
szakmai igazgatója mindent megtesz annak érdekében, 
hogy segítse a hatvani jégkorongozókat és fejlődjenek a 
csapatok.

A Hatvani Gigászok 
nyáron sem tétlen-
kednek az FC Hat-

van Sportpályán készülnek a 
szezonra. A csapattagok heti 
több alkalommal vesznek 
részt az úgynevezett száraz-
edzéseken. A foglalkozáso-
kon erősítik a játékosokat 
és javítják az állóképességü-
ket. Az egyesület szakmai 
igazgatója elmondta, ez a 
felkészülési forma, nagyon 
hasznos a sportolók számára, 
hiszen fejleszti az ügyességü-
ket. – Arra törekszünk, hogy 
sportolókat neveljünk és erre 
nyitottak a játékosaink is. Az 
atlétika minden sportág alap-
ja, ezért mi is nagy hangsúlyt 
fektetünk erre, edzőink segít-
ségével pedig folyamatosan 
biztosított a fejlődés – rész-
letezte.

Szőke Attila azt is kiemel-
te, hogy Hatvanban a jégko-
rong sport egyre népszerűbb, 
ami nagyon motiválóan hat 
a csapatokra, így idén is új 

tervekkel készülnek a mér-
kőzésekre. – Jelenleg az alsó 
korosztályt szeretnénk meg-
erősíteni, annak érdekében, 
hogy még jobban szerepel-
jenek. Nagyon büszkék va-
gyunk a csapatokra és arra, 
hogy már hat jégkorongo-
zónk is játszik a DVTK Jég-
korong Akadémián – mond-
ta.

Az egyesület folyamatosan 
bővül és a jövőben is várják 
a jelentkezőket, hamarosan 
egy toborzó napot is tarta-
nak majd, így arra kérik az 
érdeklődőket, hogy figyeljék 
a hatvanigigaszok.hu webol-
dalt, ugyanis ezen a felületen 
fogják közzétenni az időpon-
tot. 

A Hatvani Gigászok ki-
emelten nagy figyelmet for-
dítanak a felkészülésekre 
kitartóan gyakorolnak annak 
érdekében, hogy a legjobb 
formájukat nyújtsák a mér-
kőzéseken.

Rimán Alexandra

A gólyákat köszöntötték a Közgében

Szárazedzéseken 
vesznek részt 
a hatvani 
jégkorongozók

Becsengettek: elkezdődött
a 2023/2024-es tanév

Hatvani junior nemzetközi 
utánpótlás labdarúgó tornát 
rendeztek az FC Hatvan pá-
lyán. A mérkőzéseken u7, u9 
és u11-es csapatok szerepel-
tek, több száz fiatal mutatta 
meg tehetségét. Az eseményt 
már második alkalommal 
rendezték meg a városban, a 
szervezők célja a labdarúgás 
szeretetének erősítése.

Fiatal sportolók sora-
koztak az FC Hat-
van pályán. Második 

alkalommal rendezték meg 
a Hatvani Junior Nemzet-
közi Utánpótlás Labdarúgó 
Tornát, ahol U7-es, U9-es és 
U11-es csapatok bizonyíthat-

ták tudásukat. A torna hivata-
los megnyitóján Kondek Zsolt 
önkormányzati képviselő be-
szédében a sportolás jótékony 
hatásaira hívta fel a figyelmet.

Az eseményen a helyi csa-
patok mellett, részt vett a 

DVSC, a Budapest Honvéd, 
a Juventus Nagyvárad, vala-
mint, a gödi, az erdőtelkesi, 
és a nagykátai, játékosok is 
pályára léptek. Mindezek 
mellett a jászfényszarui csa-
pat és a Tehetség SE is be-

mutatkozott. Nagy Ádám, 
az FC Hatvan sportme-
nedzsere elmondta, hogy 
szeretnék, ha hagyománnyá 
válna a rendezvény, ugyan-
is idén is nagyon népszerű 
volt az esemény. – A tor-
na célja, hogy minél több 
gyerek mozogjon, valamint 
szeretnénk népszerűsíteni a 
sportolást és a labdarúgást – 
részletezte.

A rendezvényen U7-es 
korosztályban a DVSC csa-
pata teljesített a legjobban, 
akik U9-ben is elvitték a 
trófeát. U11-ben pedig a Bu-
dapest Honvéd léphetett a 
dobogó legfelső fokára.

Rimán Alexandra

Nemzetközi utánpótlás tornát 
rendeztek az FC Hatvan pályán

Aranykapu nyílt a Kossuthban  
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Szubkultúrák lenyomatai Hatvanban címmel nyílt kiállítás 
az Ady Endre Könyvtárban, ami a város 90-es évek köny-
nyűzenei életét és az akkor működő két klubot mutatja be. 
Megtekinthetők fanzinjaik, a dali news és cafrang mellett 
fotók, cikkek és a korszakra jellemző ruházatok. 

Kiállítás nyílt a városi 
könyvtárban Szub-
kultúrák lenyomatai 

Hatvanban címmel. Fotók, 
Dr. Martens bakancsok, 
bőrdzseki, korabeli újságcik-
kek, plakátok, belépőjegyek, 
az 1990-es évek hatvani 
könnyűzenei programjainak 
hangulata elevenedik meg 
az intézmény falain. A meg-
nyitón bemutatták a Hat-

vanban akkor működő két 
ikonikus szórakozóhelyet, 
a Dali Sörműhely és Blues 
Kocsmát, valamint a Hend-
rix Independent Klubot. 
Az eseményen lejátszottak 
koncertfelvételeket és vi-
deoklipeket, továbbá Bacsa 
Tibor helytörténész beszél-
getett hatvani zenészekkel, 
Szűcs „Gönye” Attila, Speck 
János, Laczik Fecó és Sze-

gedi Zoltán idézte fel em-
lékeit.  

– Szerintem nagyon jó ala-
pokat kaptunk a régi öregek-
től, csak azt tudom mondani, 
hogy büszke vagyok arra, hogy 
innen indulhatott el a karrie-
rem. Egy nagyon jó közeg volt 
itt Hatvanban – mondta Lac-
zik Fecó basszusgitáros. 

Az esemény zárásaként 
punkzenei feldolgozásokból 
adott koncertet egy újonnan 
alakult hatvani zenekar, A 
Dög. A formáció év elején 
alakult énekesből, gitárosból, 
basszusgitárosból és dobos-
ból, akik punk zene mellett 

saját dalt is bemutattak a 
rendezvényen.

Varga Zsuzsa, az Ady 
Endre Könyvtár megbízott 
intézményvezetője elmondta, 
hogy egy alulról jövő kezde-
ményezés alapján kerültek a 
kiállított tárgyak a tárlatra. A 
könyvtár munkatársai mel-
lett kiemelte Garami Péter, 
Johancsik Melinda, Bozó Fe-
renc, Tajti Csaba és Csaszli 
Mariann nevét, akik segítet-
tek összegyűjteni a bemutató 
anyagát. Hozzátette, hogy a 
tárgyak felkutatása közössé-
geket mozgatott meg.

Varga Dorottya

Hivatalosan is megnyitott a Jam Garden, egy pörgős koncert-
tel kezdték meg a programsorozatot. Az eseményen az Erős 
Pista zenekar lépett a színpadra, akik Red Hot Chilli Peppers 
dalokkal szórakoztatták a közönséget a Grassalkovich Mű-
velődési Ház udvarán. 

Az idei rendezvény 
különlegessége, hogy 
helyi zenekarok ad-

nak ingyenes koncertet, így 
Ádám Botond, az együttes 
énekese, most hazai terepen 
mutatta meg tehetségét. El-
mondta, hogy már gyermek-
ként kialakult nála a zene 
iránti szeretet, az idő múlásá-
val pedig ez a kötődés egyre 
erősebb lett. – Már 3-4 évesen 
is Michael Jackson videókat 
néztem, próbáltam utánozni 
azt, amit láttam és hallottam. 
Az évek alatt egyértelmű lett 
számomra, hogy az éneklés 
az, ami feltölt. A zenélés na-
gyon fontos az életemben, 

szeretem ezt csinálni, boldo-
gan lépek a színpadra minden 
alkalommal – emelte ki.

A Jam Gardenben meg-
tartott első koncertre sokan 
látogattak ki, hatvaniak és 
környékbeliek is újra itt szó-
rakoztak. Csuka János példá-
ul feleségével, Erikával vett 
részt az eseményen. – Nagyon 
szeretünk ide járni, legyen 
szó koncertekről vagy egyéb 
közösségi programokról. Vol-
tunk már itt az unokánkkal 
is és amennyiben időnk en-
gedi biztosan ellátogatunk a 
következő rendezvényre is – 
részletezte.

Rimán Alexandra

A ’90 -es éveket eleveníti fel a könyvtár kiállítása 

Elindult a Jam Garden 
idei szezonja
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